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Nr. 60 BRIEF VAN DE MINISTER VAN VOLKSHUISVESTING, RUIMTE-
LIJKE ORDENING EN MILIEUBEHEER

Aan de Voorzitter van de Tweede Kamer der Staten-Generaal

Den Haag, 17 november 2008

Hierbij doe ik u mede namens de minister van Landbouw, Natuur en
Voedselkwaliteit toekomen het onderzoeksrapport Afschaffing van zuivel-
quotering. Analyse van de milieueffecten, van CLM1. Dit rapport is u
toegezegd als antwoord op de motie nr. (31 209) 23 ingediend door de
leden Ouwehand, Van der Ham en Duyvendak op 3 maart 2008, middels
een brief (kamerstuk 31 700 XI, nr. 12).

Het onderzoek dat is uitgevoerd door CLM presenteert een inschatting van
de milieueffecten in Nederland als de zuivelquota zouden worden afge-
schaft. Onderzochte milieueffecten zijn: nitraat/fosfaat uitspoeling,
ammoniakemissies, broeikasgasemissies en emissies van fijn stof op
korte termijn: tot 2015 en langere termijn tot 2020. De basis vormen 3
scenario’s: 10%, 20%, 30% groei van de melkproductie. Met 20% groei als
meest waarschijnlijke scenario. De Europese commissie stelt een stapsge-
wijze verruiming van de zuivelquota voor, de zogenaamde zachte landing:
1% verruiming in de periode 2010–2013, naast een verruiming in 2008/09
van 2,5% en een mogelijke afschaffing in 2015. Resultaten zijn afgezet
tegenover de beleidsmatige milieudoelstellingen en emissie-eisen. Tevens
zijn enkele beleidsopties verkend.

Eindconclusie van dit onderzoek:
Bij uitbreiding en afschaffing van de zuivelquota conform de huidige EC
planning zullen, als er een grotere groei is dan 10%, voor alle emissies de
milieudoelstellingen en vastgestelde emissie-eisen in 2020 niet worden
gehaald, bij ongewijzigd beleid. Afhankelijk van het gekozen scenario zou
dit gebeuren tussen 2015 en 2020. Er is in het onderzoek geen rekening
gehouden met eventuele interacties met andere veehouderijsectoren.

Het rapport geeft aan dat er stappen nodig zijn om te garanderen dat de
milieudoelstellingen worden gehaald en emissie-eisen niet worden over-
schreden als de zuivelquota worden afgeschaft Minister Verburg heeft
aangegeven te streven naar een in alle opzichten duurzame veehouderij,
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met een breed draagvlak in de samenleving. In het kader van een conve-
nant duurzame veehouderij zal zij korte en lange termijn afspraken maken
met de veehouderijsectoren en de melkveesector. Een duurzame melk-
veehouderij zal in ieder geval moeten voldoen aan de vastgestelde milieu-
eisen of afgesproken milieudoelstellingen.

In dit kader wil ik u ook wijzen op de brief over «Nieuwe inzichten in het
«ammoniakgat»en de gevolgen daarvan voor het beleid» (Kamerstuk
30 654, nr.59) die afgelopen week verstuurd is. De in deze brief
beschreven problematiek wordt mede onderbouwd door de gegevens in
het CLM rapport over de gevolgen van afschaffing van de zuivelquota
voor de emissies van ammoniak. Volgens CLM zullen de ammoniak-
emissies dan bij een groei van 10% of meer niet aan de NEC doelstel-
lingen voldoen en zal de ammoniakdepositie op natuur in alle gevallen te
hoog zijn.

De minister van Volkshuisvesting, Ruimtelijke Ordening en Milieubeheer,
J. M. Cramer
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